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Godkjenningssaker 

GK 1/20 Godkjenning av innkalling og sakliste 

Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Trude Brosvik sette fram slikt forslag: 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å setje kjøp av billettar på buss/båt 
på sakskartet for inneverande møte. Saka vert lagt fram utan saksførelegg». 

 
Avrøysting 
Brosvik sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

Vedtak  
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å setje kjøp av billettar på buss/båt på 
sakskartet for inneverande møte. Saka vert lagt fram utan saksførelegg. 
Saklista vart godkjent med denne merknaden  
 
 
GK 2/20 Møteprotokoll frå møte i Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
27.11.2019 

Saksprotokoll 05.02.2020 - Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Vedtak 
Møteprotokollen vart godkjent utan merknader. 
 

Referatsaker 

RS 1/20 Invitasjon til dialogmøte 24. januar 2020 

Saksprotokoll 5.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Vedtak 
RS-sak 1/20 vart referert. 
 

RS 2/20 Plan for prosess for sak om opplæringstilbod ved dei vidaregåande skulane i 
Vestland fylkeskommune 

Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Vedtak 
RS-sak 2/20 vart referert. 
 

RS 3/20 Mål og strategiar - mandat og prosess 

Saksprotokoll i05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Vedtak 
RS-sak 3/20 vart referert. 

  



Politiske saker 

PS 1/20 Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne - fastsetting av møteplan 
for året 2020 

Forslag til vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek det framlagde forslaget til møteplan for rådet for året 
2020 slik den ligg føre.  

Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Inge Fiskvik sette fram slikt forslag: 
 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek det framlagde forslag frå leiar til 
møteplan for året 2020 for rådet sine møter slik den ligg føre». 

Avrøysting 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtok einstemmig det framlagde forslaget frå leiar til 
møteplan for året 2020 for rådet sine møter. 
Rådet gjorde vedtak om følgjande møter: 
5. februar møtestad Bergen 
25. mars møtestad Bergen 
7. mai  møtestad Leikanger 
2. september møtestad Førde 
21. oktober videomøte, lokasjon Bergen og Leikanger evt. Førde 
2. desember møtestad Bergen 
 

PS 2/20 Invitasjonar og tema for orienteringar i rådsmøter i 2020 

Forslag til vedtak  
Saka vert lagt fram utan tilråding for drøfting. 
 
Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
 
Inge Fiskvik sette fram slikt forslag: 
 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek det framlagde forslag frå leiar til 
tema og orienteringar i 2020 frå ulike avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen».  

 
Kjell Gitton Håland sette fram slikt forslag: 
 

«Rådet må fylgje opp tidlegare vedtak om samarbeid med paraplyorganisasjonane når det 
gjeld opplæring i brukarmedverknad for rådsmedlemar i dei kommunale råda i Vestland. 
Eit slikt arrangement bør leggjast til Bergen i mai måned. Scandic Ørnen Hotel Bergen er eit 
godt tilrettelagt hotell for ei slik samling. Leiar og nestleiar vert valt til å representera rådet i 
arbeidsgruppa som skal stå føre ei slik opplæring.» 

Avrøysting 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Håland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 
Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek det framlagde forslag frå leiar til tema og 
orienteringar i 2020 frå ulike avdelingar og seksjonar i fylkeskommunen.  
Rådet må fylgje opp tidlegare vedtak om samarbeid med paraplyorganisasjonane når det gjeld 
opplæring i brukarmedverknad for rådsmedlemar i dei kommunale råda i Vestland. 



Eit slikt arrangement bør leggjast til Bergen i mai måned. Scandic Ørnen Hotel Bergen er eit godt 
tilrettelagt hotell for ei slik samling. Leiar og nestleiar vert valt til å representera rådet i arbeidsgruppa 
som skal stå føre ei slik opplæring 
 

PS 3/20 Handlingsprogram for kollektiv 2020-2023 

Forslag til vedtak  
Saka vert lagt fram utan tilråding for drøfting i rådet. 
 
Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
 
Inge Fiskvik sette fram slikt forslag: 
 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil oppmoda om at fylket gjennomfører ei 
kartlegging av funksjonshemmedes behov når det gjelder tilgang til alle typer av 
kollektivtilbudet». 

Trude Brosvik sette fram slikt forslag: 
«RMNF viser til punkt 5.3.2 - universell utforming, og ber om at det vert vektlagt for all 
offentleg kommunikasjon. Særleg bør ein sikre at utfordringar kring korrespondansar vert 
ivareteke». 

Avrøysting 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil oppmoda om at fylket gjennomfører ei kartlegging 
av funksjonshemmedes behov når det gjelder tilgang til alle typer av kollektivtilbudet. 
RMNF viser til punkt 5.3.2 - universell utforming, og ber om at det vert vektlagt for all offentleg 
kommunikasjon. Særleg bør ein sikre at utfordringar kring korrespondansar vert ivareteke. 
 

PS 4/20 Integrasjon av kollektivområdet i Vestland fylkeskommune 

Forslag til vedtak  
Saka vert lagt fram utan tilråding for drøfting i rådet. 

Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Inge Fiskvik sette fram slikt forslag: 
 
 «Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tek saka til orientering». 

Avrøysting 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne tek saka til orientering. 
 

PS 5/20 Byvekstavtale for bergensområdet 2019-2029. Framlegging av 
ferdigforhandla avtale til politisk handsaming 

Forslag til vedtak 
Saka vert lagt fram utan tilråding for drøfting i rådet. 

  

  



Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 

Inge Fiskvik sette fram slikt forslag: 
 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil påpeke viktigheten av å få en større 
andel av funksjonshemmede som aktivt deltagende i samfunnet. En ytterligere utbygging av 
bybanen er en nødvendighet for å få dette til. Bybanen har vist seg å være enklere å bruke for 
store grupper av funksjonshemmede enn tradisjonelle kollektivtilbud som har ekskludert 
grupper fra å bruke tilbudet fullt ut». 
 

Avrøysting 
Fiskvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 
Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vil påpeke viktigheten av å få en større andel av 
funksjonshemmede som aktivt deltagende i samfunnet. En ytterligere utbygging av bybanen er en 
nødvendighet for å få dette til. Bybanen har vist seg å være enklere å bruke for store grupper av 
funksjonshemmede enn tradisjonelle kollektivtilbud som har ekskludert grupper fra å bruke tilbudet 
fullt ut. 
 

PS 6/20 Kjøp av billettar på buss og båt 

Saksprotokoll 05.02.2020 - rådet for menneske med nedsett funksjonsevne 
 
Trude Brosvik sette fram slikt forslag: 

«Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne er gjort kjent med at bestilling og betaling 
av ein del bussruter ikkje har universell utforming, det vil seia at bussturen må tingast på 
førehand og betalast på nett. Det er ikkje alle som har tilgang til - eller meistrar - å kjøpe 
billettar på denne måten.  
Desse vert «straffa» på to måtar:  
- sidan det ikkje er plassgaranti på Nettbuss kan dei oppleve å bli avviste og ikkje få vere med 
- å kjøpe billett om bord i bussen er vesentleg dyrare enn om ein kjøper på nett 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å sende saka over til hovedutval for 
samferdsel og mobilitet». 

 
Avrøysting 
Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne er gjort kjent med at bestilling og betaling av ein del 
bussruter ikkje har universell utforming, det vil seia at bussturen må tingast på førehand og betalast på 
nett. Det er ikkje alle som har tilgang til - eller meistrar - å kjøpe billettar på denne måten.  
Desse vert «straffa» på to måtar:  
- sidan det ikkje er plassgaranti på Nettbuss kan dei oppleve å bli avviste og ikkje få vere med 
- å kjøpe billett om bord i bussen er vesentleg dyrare enn om ein kjøper på nett 
Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne vedtek å sende saka over til hovedutval for 
samferdsel og mobilitet. 


